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A Magyar Buiatrikus Társaság 2015. szeptember 13–16. 
között rendezte meg XXV. Jubileumi Kongresszusát 
Budapesten, a Danubius Hotel Heliában. A kongresszus 
jó alkalmat adott arra is, hogy társaságunk alapításának 
25. évfordulójáról is méltón megemlékezzünk. A Magyar 
Buiatrikus Társaságot 25 évvel ezelőtt 14 állatorvos ala-
pította azzal a céllal, hogy a szakterületen dolgozó állat-
orvosok és állattenyésztők számára színvonalas szakmai 
fórumot teremtsenek, ahol a kollégák folyamatosan 
megszerezhetik a legújabb szakmai ismereteket, biz-
tosított legyen számukra folyamatos szakmai tovább-
képzésük és kicserélhessék szakmai tapasztalataikat.

Az alapító tagok a következők voltak: dr. Albert Mihály, 
dr. Brenner József, dr. Fekete Sándor György, dr. Fitos 
Gyula, dr. Gaál Tibor, dr. Huszenicza Gyula, dr. Magdus 
Melinda, dr. Pintér Zsolt, dr. Rudas Péter, dr. Szenci 
Ottó, dr. Szita Géza, dr. Tóth József, dr. Zöldág László 
és dr. Vörös Károly. 

A kongresszusnak 318 regisztrált és 20 kísérő részt-
vevője volt. A kongresszuson 60 előadás hangzott el, és 
33 posztert mutattak be a résztvevők. A kongresszus 
anyagából készült, a Magyar Állatorvosok Lapja ünnepi 
különszámaként megjelent 424 oldalas proceedings még 
korlátozott számban kapható, ugyanakkor az előadásokat 
feltöltöttük a Magyar Buiatrikus Társaság honlapjára is 
(www.mbuiatrikus.org). 

Kongresszusunknak sajnálatos módon ismételten 
különös jelentőséget adott az is, hogy a tej felvásárlási 
ára újra alacsony szintre csökkent, ami tovább rontotta 
az ágazat amúgy sem túl kedvező jövedelemtermelő 
képességét. Mindent meg kell azért tennünk, hogy az 
ágazat még jobban megerősödhessen hazánkban. 

Mára már hagyomány, hogy nemcsak a szarvasmarha-, 
hanem a juh- és kecskeegészségügy is szerepelt a 
programunkban. Ennek jelentőségét az is növelte, hogy 
az EU-csatlakozásunkat követően a juh- és kecskete-
nyésztés területén a  közép-európai országok kiemelkedő 
lehetőségekkel rendelkeznek.

Dr. Szenci Ottó elnök és dr. Brydl Endre titkár meg-
nyitó beszédét követően dr. Sótonyi Péter a Szent István 
Egyetem Állatorvos-tudományi Karának dékánja üdvö-

zölte a résztvevőket. Szuggesztív előadásban mutatta 
be egyetemünk múltját, szólt a jelenről, és a résztvevők 
nagy örömére bejelentette, hogy 2016. július 1-jétől 
karunk ismét önálló egyetemként folytathatja a nagy 
múltú állatorvosképzést. Kiemelte, hogy Európában az 
összes állatorvosképző intézmény között egyetemünket 
hetedikként akkreditálta az erre hivatott szakmai bizott-
ság (nem hivatalos sorrendben negyedikek vagyunk), 
és cél az amerikai akkreditáció megszerzése. Ennek 
sikeres teljesítését követően a világ minden országában 
elfogadják majd a nálunk szerzett állatorvos doktori 
diplomát, amivel csak az utrechti és a lyoni egyetem 
rendelkezik Európában.

Ezt követően került sor a szekciók keretében a szakmai 
előadásokra.

A klinikai szekció keretében számos előadás foglal-
kozott a különböző fertőző eredetű megbetegedések 
diagnózisával és az ellenük való védekezéssel, az oltó-
gyomor-helyzetváltozás és a végtag-megbetegedések 
kóroktanával, diagnózisával, műtéti kezelésével és kór-
jóslatával.  

A tőgyegészségügyi szekció fő témakörét a tőgygyul-
ladások kóroktanának, diagnózisának, gyógykezelésének 
és megelőzésének ismertetése adta. 

A szaporodásbiológiai szekció legfontosabb téma-
körei a következők voltak: ovulációszinkronizálás, a vem-
hességi fehérje- és progeszteronkoncentráció meg-
határozásának jelentősége,  a post partalis eredetű 
méhelváltozások, ill. az endometritis gyógykezelése. 

Az anyagforgalmi betegségek és termelési 
menedzsment szekció az állomány-egészségügyi prog-
ramok, ill. a termelési eredmények folyamatos értékelé-
sének jelentőségét, az anyagforgalmi rendellenességek 
előfordulását, diagnózisát és megelőzését, valamint a 
metabolikus profil vizsgálatok fontosságát emelte ki.

A juh- és kecske-egészségügyi szekció keretében 
különböző fertőző eredetű megbetegedések, a termelés 
hatékonyságának kérdései, valamint a hazai kecskete-
nyésztés előtt álló feladatok lettek elsőként megtárgyalva.

A korábbi kongresszusok kedvező tapasztalata alapján 
az ELANCO gondozásában kerekasztal-megbeszélést 
(Workshop) tartottunk, amelynek a témája „Az ellenálló 
képesség szerepe és hatása a tehenek egészségére és 
a termelésére az ellés körüli időszakban” (The role of 
immunity around calving and its impact on health and 
performance in dairy cows). Fontosnak tartottuk a téma 
részletes megbeszélését, mert az e területen elkövetett 
hibáknak káros szaporodásbiológiai, termelési és nem 
utolsósorban gazdasági következményei vannak.   

A kongresszusunkon számos nyugat- és közép-európai, 
valamint távol-keleti és dél-afrikai buiatrikus társaság 
képviseltette magát. Az osztrák buiatrikus társaságot 
prof. Walter Baumgartner, a német buiatrikus társa-
ságot prof. Klaus Doll (Giessen), prof. Kerstin Müller, 
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(Berlin), prof. Hans Schubert (Hannover) és prof. M. 
Früll (Leipzig), a cseh buiatrikus társaságot Josef Illek, 
a dél-afrikai buiatrikus társaságot Willem Schultheiss, 
a holland buiatrikus társaságot prof. Marcel Taverne és 
Gerrit A. Hooijer, az ír buiatrikus társaságot John Mee, 
a kínai buiatrikus társaságot prof. Bo Han és prof. Liu 
Wang, a lengyel buiatrikus társaságot Joanna Kołodziej-
ska-Lesisz, a koszovói buiatrikus társaságot prof. Afrim 
Hamidi, a román buiatrikus társaságot prof. Constantin 
Pascal, a szerb buiatrikus társaságot prof. Dragan Gvoz-
dic, a szlovák buiatrikus társaságokat prof. Pavol Mudron 
és prof. Gabriel Kovac, valamint a svájci buiatrikus tár-
saságot prof. Ulrich Bleul képviselte, és előadásaikkal 
jelentősen hozzájárultak kongresszusunk szakmai szín-
vonalának emeléséhez.  

A kongresszus keretében került sor a Magyar Buiatrikus 
Társaság közgyűlésére, amely során egyhangú szava-
zattal elfogadták dr. Szenci Ottó elnöki beszámolóját. 
Ezt követően a közgyűlés dr. Kovács Pétert a Társa-
ság Elnökségének tagjává, dr. Horváth Andrást pedig a 
Számvizsgáló Bizottság tagjává választotta.

A szakmai programot követően szeptember 14-én 
este a Csík zenekar felejthetetlen koncertjére került 
sor. Szeptember 15-én este az Európa hajón rendezett 
Gálavacsora alkalmával a résztvevők gyönyörködhettek 
fővárosunk csodálatos esti panorámájában. 

A Gálaműsor keretében dr. Szenci Ottó elnök és  
dr. Brydl Endre titkár a Társaság Ezüst kitűzőjét adta át 
az alapító tagoknak, megköszönve úttörő munkájukat, 
amely nélkül Társaságunk ma nem létezhetne.  

Ugyancsak a Gálaműsor keretében került sor a Magyar 
Buiatrikus Társaság Tiszteletbeli tagja című szakmai 
elismerés átadására, amelyet prof. dr. Kovács Ferenc, 
prof. Dr. Németh Ferenc és dr. Vajdovich Károly után 
most dr. Szenci Ottóné Piroska nyert el azzal az odaadó, 
fáradtságot nem ismerő lelkes munkájával, amellyel az 
elmúlt 25 év során évről évre szervezte kongresszusa-
inkat. Gratulálunk a Tiszteletbeli tag kitüntetéshez, és 
ezúton is hálás köszönetünket fejezzük ki Társaságunk 
minden tagja nevében.

A Gálaműsor a Magyar Buiatrikus Társaság Arany-
érme kitüntetésének átadásával fejeződött be. Társa-
ságunk legmagasabb rangú kitüntetését dr. Szenci Ottó 
elnök kapta a Társaságunk alapításának kezdeményezé-
séért, az alapításban kifejtett és azóta is tartó fáradha-
tatlan szervező és szakmai munkájáért, a minden évben 
megrendezésre kerülő kongresszusainak szervezéséért, a 
közép-európai buiatrikus kongresszus kezdeményezésé-
ért, ezzel a kongresszusainknak nemzetközivé válásának 
elősegítéséért, valamint a Buiatrikus Világszövetség 
főtitkári feladatainak színvonalas ellátásáért.

A Magyar Buiatrikus Társaság Tiszteletbeli tag és az 
Aranyérem kitüntetést dr. Brydl Endre, a Társaság titkára 
adta át kitüntetetteknek a következő szavakkal:

„Kedves Vendégek, Hölgyeim és Uraim! 
Nagy megtiszteltetés számomra, hogy a Magyar Bui-

atrikus Társaság alapításának 25. évfordulójának esti 
programját folytathatom. 

Mindenekelőtt szeretnék gratulálni a Társaságunk „szü-
leinek, az Alapító Atyáknak”, akik 1990-ben a Magyar 
Buiatrikus Társaság megalapításával megtették az első 
lépést. Mindannyiunk nevében nagyon szépen köszönöm!

Most pedig álljunk meg egy kicsit ennél a gyönyörű 
pillanatnál, hogy körültekintve köszönetet mondjunk 
egy személy végeérhetetlen és fáradhatatlan munká-
jáért. Ő az, aki 25 éven át segítséget nyújtott nekünk az 
éves kongresszusaink szervezésében, nem is beszélve 
a 2008-as 25. Jubileumi Buiatrikus Világkongresszusról 
és Társaságunk mostani, 25. Jubileumi Kongresszusáról. 
Mindannyiunk nevében szeretném kifejezni legmélyebb 
hálámat Szenciné Piroska nélkülözhetetlen segítségéért. 
Nagyon szépen köszönjük! Most pedig engedjék meg, 
hogy bejelentsem Társaságunk Közgyűlésének döntését. 
Kedves Piroska! A Magyar Buiatrikus Társaság tisztelet-
beli tagjának választott. Kedves Piroska, gratulálok, és 
még egyszer köszönöm! Kellemes estét kívánok neked 
és sok boldogságot az életben! Isten áldjon!

Most haladjunk előre, és álljunk meg ismét! Kedves 
Szenci professzor, kedves Ottó! A magyar Buiartikus Tár-
saság tagjainak nevében engedd meg, hogy köszönetet 
mondjak a Magyar Buiatrikus Társaság megalapításának 
kezdeményezéséért, és a Társaságban szervezőként 
és vezetőként végzett végtelen és fáradhatatlan mun-
kádért! Hadd jelentsem be a Társaság Közgyűlésének 
elismerését és döntését! A Magyar Buiatrikus Társaság 
tiszteletbeli elnökének választott, és a Társaságunk 
aranyérmével tüntette ki a munkádat. Kedves Ottó! Gra-
tulálok, jó egészséget és sok sikert kívánok a jövőben! 
Legyen szép estéd! Isten áldjon!”

A Magyar Buiatrikusok Társasága XXV. Jubileumi 
Kongresszusának az volt a legfőbb célja, hogy a szak-
területen dolgozó állatorvosok és állattenyésztők szá-
mára lehetővé tegyük, hogy szakmai tudásukat felfris-
sítsék, gyarapítsák. Ugyanakkor lehetőség nyílt arra is, 
hogy az ezen a területen dolgozó szakemberek meg-
ismerhették egymás eredményeit és kicserélhették 
tapasztalataikat. 

A szervezők azon dolgoztak, hogy egy sikeres kong-
resszusról sok hasznos információval térhessenek haza 
a résztvevők, segítve ezzel jövőbeni munkájukat annak 
hangsúlyozásával, hogy „gazdaságosan termelni csak 
egészséges állatállománnyal” lehet (Kovács Ferenc).  
A Magyar Állatorvosi Kamara a kongresszuson részt vevő 
kollégák számára összesen 126 pontot írt jóvá. 

Mindazonáltal meg kell említenünk, hogy a kongresz-
szus szponzorai nélkül színvonalas rendezvényünket nem 
tudtuk volna megtartani, ezért e helyen is köszönetet 
mondunk támogatásukért. 
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Gyémánt fokozatú támogató: 
ELANCO

Arany fokozatú támogatók: 
Bayer-Hungaria Kft. Állat-egészségügyi Üzletág
Dunavet-B Zrt
MSD Animal Health
Rhone Vet Állatgyógyászati, Kereskedelmi és Szolgáltató Kft.

Főtámogatók:
Dr. Bata Zrt.
Bos-Genetic Kft.
M.A.H. Food-Controll Kft.
Medicus Partner Kft.
MeZo Pharma Kft.
NOACK Magyarország Kft.
Virbac Hungary Kft.
Vitafort Első Takarmánygyártó és Forgalmazó Zrt.
Zoetis Hungary Kft.
Werfft-Pharma Kft.

Támogatók: 
AGROS 2001 Kft.
Vet-Nutrition-Consulting Kft.

A Magyar Buiatrikus Társaság soron következő XXVI. 
Nemzetközi Kongresszusát 2016. október 12–15. között 
Budapesten rendezzük meg az Állatorvos-tudományi 
Egyetemen, az Állatorvos-tudományi Egyetem, a Nem-
zetközi Állathigiéniai Társaság és a Magyar Állathigiéniai 
és Környezetvédelmi Társaság társrendezésében. A soron 
következő kongresszus témakörei a társrendezők segít-
ségével kibővülnek a többi gazdasági haszonállatokra is. 

In Memoriam Kongresszusunk keretében megemléke-
zünk 2015. május 10-én elhunyt Kovács Ferenc akadémi-
kus úrról, egyetemünk hosszú éveken át volt rektoráról, 
az Állathigiéniai Tanszék, a Magyar és a Nemzetközi Állat-
higiéniai Társaság alapítójáról és tiszteletbeli elnökéről, 
társaságunk tiszteletbeli tagjáról, alapítójáról.

Dr. Brydl Endre
az MBT titkára


